
Sborový dopis
českobratrského evangelického sboru ve Svitavách

podzim 201 4

Milé sestry, milíbratři,

zdravíme Vás v  tomto podzimním čase. Přijměte několik
aktuálních informací z  dění ve svitavském evangelickém sboru
a  také podněty k  přemýšlení nad dvěma věcmi, o  kterých píšeme
níže.

Po prázdninách jsme vstoupili do nového školního roku, kdy se
po letní odmlce obnovují pravidelná týdenní setkávání. Ohlížíme
se zpětza létem a vyhlížíme k  tomu, co nás čeká.

Bylo

Letní setkání, zvláště dětský tábor, jsme si připomněli při
rytmických bohoslužbách třetí neděli v  září. Při bohoslužbách
jsme si připomněli biblická témata z  prvních kapitol 1 . knihy
Mojžíšovy, která provázela děti na táboře. Biblické příběhy byly
na táboře inspirací i   pro různé aktivity jako bylo tvoření zvířat
z  pletiva a novinového papíru, šití suknice nebo výroba draků
(s  cílem vyletět „co nejvýš“) . Po bohoslužbách bylo také možno
shlédnout fotografie ze sborového pobytu v  Hradišti
u   Nasavrk, kterého se zúčastnilo na 30 členů a přátel našeho
sboru.

Rytmické bohoslužby, tj . bohoslužby, při kterých jsou písně
doprovázeny kapelou tvořenou převážně mladými členy našeho
sboru se konají každou třetí neděli v  měsíci. Víme, že ne všem je
tento netradiční způsob doprovodu a bohoslužebného zpěvu
blízký, j iní jej zas vítají  s  nadšením. Věříme, že i   v  této oblasti se
můžeme učit vzájemnému porozumění a toleranci.



Bez prázdninové přestávky se konala již tradiční „Kavárnička“
- setkávání pro střední i   starší generaci. Máme radost, že se
na tato setkání dostanou i   ti , kteří se často z  důvodů omezené
pohyblivosti na jiná setkávání nedostanou. Kavárnička se koná
pravidelně třetí úterý v  měsíci od 1 0 hodin . Začínáme vždy
pobožností a po ní následuje různorodý program  s  hostem.
Promítali jsme film o  evangelících ve Velikom Središti, o  svém
životě vyprávěli nevidomí manželé Budzákovi z  Lankšrouna,
autorské čtení svých textů měl Pavel Černý, „vypravili“ jsme se
do různých konců světa (s  Mojmírem Křížem do
Izraele,   s  Josefem Bodečkem do Říma,   s  Liborem Benešem do
Norska), canisterapii (terapii se psy) předvedli členové místní
kynologické společnosti. V  říjnu jsme se  s  Kavárničkou vypravili
do místního muzea, kde jsme v  poutavém podání místního
historika Radka Fikejze vyslechli příběh Oskara Schindlera.
V  listopadu (v  úterý 1 8.) přivítáme mezi námi MUDr.   Karla
Šefrnu, který promluví o  historii i   současnosti divadla ve
Svitavách.

Bude

Od poloviny září se pravidelně schází děti (v  pátek od půl
druhé), v  pondělí se koná příprava ke konfirmaci a v  pátek se
také začala scházet mládež. Ekumenický pěvecký sbor Rakos
začal nacvičovat písně na vánoční svátky. Schází se ve sborovém
domě také v  pátek. Třicátníci se schází vybraný večer
v  posledním týdnu v  měsíci. Od října jsme zahájili biblické
hodiny ve Svitavách . Začínáme již tradičně každou středu v  pět
na půl šestou. Letos jsme začali číst biblické texty, které jsou
navrženy pro nedělní školu a které jsou také základem pro
kázání následující neděli. Biblické hodiny v  Radiměři začnou, až
se příroda uloží k  zimnímu odpočinku. Každou středu od 9:30 se
konají Hovory nad biblí ve svitavském penzionu.

Na první neděli v  listopadu plánujeme sborový den . Po
bohoslužbách  s  večeří Páně se od 1 1 hodin bude konat
přednáška církevního historika Dušana Coufala na téma
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„Světla a stíny počátků kalicha v  Čechách“. Chceme si tím
připomenout 600. výročí obnoveného vysluhování podobojí. Na
sobotu 8. listopadu plánujeme tradiční podzimní brigádu.

Od listopadu chceme – ve spolupráci   s  ostatními církvemi ve
Svitavách – nabídnout večerní modlitební setkání se zpěvy
z  Taizé. Budou se konat druhé čtvrtky v  měsíci střídavě v  naší
modlitebně, v  Bílém kostele na náměstí a v  novém
pravoslavném kostele u   nádraží, pravděpodobně od 1 9 hodin.

Zvažujeme

Již delší dobu na staršovstvu hovoříme o  dvou věcech, které si
žádají širší průzkum a rádi bychom znali názor ostatních členů
sboru. První věcí je otázka řešení bezbariérového přístupu do
modlitebny pro hůře se pohybující nebo pro lidi   s  postižením.
Z  rozhovorů   s  některými členy sboru se ukazuje, že schody pro
ně mohou být překážkou, která jim brání v  účasti na
bohoslužbách či j iných setkáních. Zjišťovali jsme různé možnosti.
Rampa (tedy šikmá plocha), která se nám zdála původně
nejvhodnější není vzhledem k  rozměrům (výšce) reálná. Výtah
(zdviž - v  úvahu by připadal z  druhé strany předsálí naproti
stávajícím dveřím) se jeví jako finančně náročný. Instalace by
stála kolem 250 tisíc korun, plus 3-5 tisíc korun roční údržba a
kontroly. Jako nejschůdnější a reálná se ukazuje schodišťová
plošina, která by byla zaparkována u   zdi podél schodů do
předsálí a byla by k  disposici pro vyvezení se po schodech
nahoru či svezení dolů. Pořízení repasované plošiny by vyšlo
zhruba na 80 tisíc korun. Rádi bychom věděli, zda považujete
takovou investici za vhodnou a myslíte si, že dojde využití.

Druhá věc, o  které přemýšlíme je ozvučovací technika .
Zjišťovali jsme možnosti bezdrátového přenosu do sluchátek
nebo reproduktorů. Zvažované zařízení by se dalo využít
různými způsoby. Jednak by je mohli využít rodiče či prarodiče
korzující  s  kočárky v  okolí modlitebny a poslouchat přenos
mluveného slova do sluchátka. Podobně by mohli využít přenos
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do sluchátka přímo v  modlitebně ti, kdo hůře slyší. Vedle toho
by bylo možné přenášet zvuk do reproduktorů v  některé
z  vedlejších místností, pokud by bylo přítomno více
rodičů   s  malými dětmi, pro které je náročné zůstat celou dobu
v  modlitebně. Pořízení této techniky by přišlo na necelých
9.000,- (při dvou přijímačích se sluchátky) či na necelých 1 4.000.-
(při čtyřech přijímačích). Rádi bychom věděli, zda vidíte využití
této techniky jako účelné.

Budeme rádi, když sdělíte svůj názor na obě zvažované
investice komukoliv ze staršovstva.

Čeká nás

Staršovstvo také začíná promýšlet volbu staršovstva na další
období, která nás čeká na sborovém shromáždění v  březnu
příštího roku. V  současné době má svitavské staršovstvo osm
volených členů, j imž končí volební obnoví právě na jaře příštího
roku. Členové staršovstva jsou voleni sborovým shromážděním
na šest let. Zvažujeme také variantu, kdy se volí polovina
staršovstva každé tři roky a přemýšlíme nad výhodami a
nevýhodami tohoto modelu.

Ze sborového domu v  Radiměři se po několika letech
odstěhovali Janákovi, kteří našli trvalé bydlení. Byt je tedy od
podzimu nevyužitý. Nabídli jsme jej k  pronájmu prostřednictvím
církevního tisku a na internetu   s  poznámkou, že upřed-
nostňujeme zájemce o  aktivní účast na životě sboru. Zatím se
žádný zájemce neozval.

Dovoz a odvoz

Rádi bychom znovu připomněli, že je dost ochotných řidičů,
kterým nečiní problém dovézt na bohoslužby a odvézt domů
ty, pro které je pěší cesta přítěží. Prosíme neostýchejte se této
možnosti využít. Opravdu to není na obtíž. Je nešťastné, když
imobilita je jedinou překážkou účasti na společných setkáních.
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Dáváš růst trávě pro dobytek i rostlinám, aby je pěstoval
člověk, a tak si ze země dobýval chléb. Žalm 104,14

Chléb náš vezdejší dej nám dnes. Matouš6,11 (kral.)

Ty jsi zdrojem života. Dáváš nám vše potřebné k životu. Sytíš
naše tělo i ducha. Zčeho jiného bychom mohli být živi? Je to jen
lidská iluze, myslet si, že si to základní a potřebné k životu
můžeme obstarat sami.

Tys nás zároveň určil za správce. A jak se ukazuje, my to
neumíme.

Někde žijílidé vbohatství, jinde strádají.

Vedle organizací na pomoc těm, kteří se notoricky přejídají
existujíorganizace na pomoctěm, kteříhladyumírají.

Dary země převážíme z jednoho konce světa na druhý, ale na
počtu přesycených a hladových to mnoho nemění.

Odpusť, když tak často mrháme energií, časem, zdroji. A
prosíme, dej nám odvahu a odhodláníke změně, dej nám sílu za
změny za změny. Utvrzuj naši naději, že lze měnit, co se zdá
nezměnitelné. Tys svou láskou svět změnil. Prosím dej nám svou
lásku.

Amen.

Hospodaření

Jsme vděčni, že přibývá členů sboru, kteří přispívají trvalým
příkazem. Lépe se hospodaří. Letos jsme se nikdy nedostali do
potíží hradit výdaje z  důvodu nedostatečného zůstatku na účtu.
Je to způsobeno také tím, že máme vytvořenu dostatečnou
rezervu. Přesto zbývá ještě do konce roku vybrat ještě 90 tisíc
korun salárních příspěvků, chceme-li dosáhnout rozpočtovaných
240.000,- Přispívat je možné převodem na účet, ve sborové
pokladně nebo složenkou. Děkujeme.

Závěrem přijměte pozvání k  pravidelným i  příležitostným
setkáním.

vaše staršovstvo



Srdečně zveme ... (vedle pravidelných akcí)

2.listopadu Sborový den ve Svitavách
9:30 bohoslužby s večeří Páně
1 1 :00 přednáška Dušana Coufala:

Světla a stíny počátků kalicha v Čechách
1 2:30 společný oběd

8.listopadu Brigáda
9:00 Svitavy - sborový dům a zahrada

1 3.listopadu Modlitba se zpěvy z Taizé
1 9:00 Svitavy - modlitebna

1 8.listopadu Kavárnička
9:30 Historie a současnost divadla ve Svitavách

Pravidelný sborový program
bohoslužby Svitavy neděle v 9:30

1. nedělivměsícivečeře Páně a posezení
po bohoslužbách
3. nedělivměsíciRytmické bohoslužby
Radiměř sudá neděle v měsíci v 8:00

náboženství Svitavy pátek v 1 3:30
konfirmační př. Svitavy pondělí v 1 6:00
mládež Svitavy pátek 1 9:00
biblická hodina Svitavy středa v pět na půl šestou

Farní sbor Českobratrské církve evangelické ve Svitavách tel: 461 1 05 263
Poličská 3, 568 02 Svitavy email: svitavy@evangnet.cz
číslo účtu: FIO 2600272471 /201 0
Farář Filip Keller mobil: 777 339 381 email: filip.keller@evangnet.cz

Zájemci o dovoz a odvoz na sborová setkání volejte na
faru nebo pište SMS na 777 339 381 (farář) , v případě

Radiměře na 732 21 3 363 (F.Hnát)




